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Rzeczpospolita Polska
WYTWÓRNIA FILMÓW DOKUMENTALNYCH I FABULARNYCH 

Jest mi ogromnie miło, że po raz kolejny organizatorzy Festiwalu Filmów 
Rosyjskich Sputnik zwrócili się do mnie o objęcie imprezy Patronatem Ho-
norowym. Z całego serca dziękuję za to zaszczytne wyróżnienie. 

Jeszcze kilka lat temu kino rosyjskie było w Polsce niemalże nieznane. 
A przecież to niezwykle interesująca gałąź europejskiej kinematografii. 
Intryguje mnogością środków wyrazów, różnorodnością gatunków, te-
matów, stylu. Polscy widzowie mogli poznać je dzięki działalności orga-
nizatorów Sputnika. Z małej, lokalnej imprezy w ciągu zaledwie kilku lat 
Festiwal Filmów Rosyjskich stał się jednym z największych festiwali filmo-
wych w Polsce o znaczeniu ogólnokrajowym oraz największym festiwa-
lem filmów rosyjskich w Europie. 

Sputnik przekonał Polaków do kina rosyjskiego, pokazał jego nieznane 
oblicze, oswoił je. To dzięki niemu poznajemy kulturę tak wspaniałego 
kraju jak Rosja nie tylko poprzez filmy, ale i sztuki teatralne, koncerty, wy-
stawy i wiele innych wydarzeń towarzyszących. Śmiało można powie-
dzieć, że Sputnik to nie tylko festiwal filmowy lecz także festiwal kultury 
rosyjskiej, który od  swojej pierwszej edycji zyskał uznanie wśród polskich 
i rosyjskich artystów, a przede wszystkim wymagającej publiczności. 
Jestem pełen podziwu dla zapału, wytrwałości i cierpliwości organizato-
rów. Zdaję sobie sprawę, ile trzeba pracy i wyobraźni, aby zorganizować 
festiwal filmowy jednego kraju.

Życzę wszystkim uczestnikom festiwalu udanych projekcji i wielu cieka-
wych spotkań z rosyjskim kinem.

Włodzimierz Niderhaus

Dyrektor WFDiF w Warszawie

Республика Польша 
СТУДИЯ ДОКУМЕНТАЛЬНЫХ
И ХУДОЖЕСТВЕННЫХ ФИЛЬМОВ

Мне очень приятно, что в очередной раз организаторы Фестиваля 

российских фильмов «Спутник над Польшей» обратились ко мне с 

просьбой принять почётный патронат над этим мероприятием. От 

всей души благодарю за это. 

Ещё несколько лет тому назад российское кино в Польше было 

почти не известно. А ведь это самостоятельная ветвь европейского 

кино, которая завораживает богатством жанров, тематики и стилей. 

Польские зрители смогли познакомиться с ним благодаря деятель-

ности организаторов «Спутника над Польшей». Вначале Фестиваль 

российских фильмов был небольшим камерным мероприятием, 

а за несколько лет стал одним из крупнейших кинофестивалей в 

Польше, а также самым крупным фестивалем российских фильмов 

в Европе.

 «Спутник над Польшей» познакомил поляков с российским кино, 

открыл зрителю его неизвестные стороны, адаптировал его для 

нас. Именно благодаря ему мы знакомимся с культурой такой заме-

чательной страны как Россия не только с помощью фильмов, но и 

с помощью театральных спектаклей, концертов, выставок и многих 

других сопутствующих мероприятий. Можно смело сказать, что 

«Спутник» это не только кинофестиваль, но и Фестиваль россий-

ской культуры, который от своего первого выпуска завоевал при-

знание польских и российских артистов, а прежде всего -  требова-

тельных зрителей.

Я восхищаюсь энтузиазмом, настойчивостью и терпением органи-

заторов. Я представляю себе сколько труда и воображения необ-

ходимо вложить, чтобы организовать фестиваль фильмов одной 

страны.

Всем участникам Фестиваля я желаю успешных показов, а зрите-

лям – незабываемых впечатлений от встречи с российским кино.

                                                                                       

Влодзимеж Нидерхаус

Директор Студии документальных и художественных 

фильмов в Варшаве


